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Referat Studienævn  

Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Heidi Hansen (deltog fra 13.40), Simon 
Hedeboe Mikkelsen, Andrea Svanborg, Ari Vigur Hansen, Simon Hildebrand Hedegaard 
(studienævnssekretær), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen (studiesekretær) og Isa 
Egholm Christensen (studienævnssekretær og referent) 
 
Afbud 
Rolf Torsten Scavenius Andersen, Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær), 
Mohammed Husain Juriah 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere tilføjelser. 
 

2. Meddelelser 
a. Status på indsatsen for øget employabilitet på Humaniora 

Fakultetet opfordrer os til at tage kontakt til SDU RIO hurtigst muligt, hvis vi ønsker hjælp til udvikling 
eller implementering af vores indsatser i forhold til employabilitet. Næste skridt i indsatsen for øget 
employabilitet er, at der på uddannelsesrådsmødet i juni samles op på employabilitetsindsatsen, herunder 
statusmøder og møder om employabilitet med de enkelte uddannelser. Her ønsker Fakultetet også at 
drøfte to tværgående indsatser, som er identificeret på baggrund af de mange gode samtaler med 
studierne. De to indsatser er caseinddragelse i undervisningen og de studerendes jobsøgning i 
specialeprocessen. Den samlede employabilitetsindsats vil blive afrapporteret i Fakultetets 
uddannelsesberetning, som har et særligt fokus på bestyrelsens fempunktsplan. 
 

b. Evalueringsguide fra studerende til studerende - til inspiration 
Studerende på Engelsk har forfattet denne guide til deres medstuderende. Den kan bruges, hvis man har 
lyst. 
 

c. Kapacitetstal og overbooking 2022 
Kapacitetstallet er det optagelsestal, som vi stræber efter at nå pr. 1. oktober 2022. Dette tal er fastsat dels 
efter forhandlinger med rektor, dels i henhold til den statslige dimensionering. Kapacitetstal inkl. 
overbooking er det antal ansøgere, der får tilbudt en plads. Der er i tallet taget højde for at ansøgere takker 
nej til pladsen eller falder fra inden den 1. oktober. Tallet er udregnet på baggrund af seneste tre års ”nej 
tak” og frafald inden 1. oktober. 
 
Der er på kandidaten optaget 52 på dansk og 39 på engelsk. På tilvalget er der optaget 23, og fristen for 
ansøgningen til bacheloren er 5. juli. Tallene ligger lidt under sidste års tal, som i forvejen var dårlige. 
Engelsk bliver nok fyldt op, men der vil være masser af ledige pladser på tysk. Direktionen har besluttet 
at der ikke skal være 2. optag i år. 
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d. Udlodning af pengepræmier 
Foranlediget af en konkret sag skal fakultetet indskærpe, at studienævnenes annuum ikke kan benyttes til 
udlodning af præmier i konkurrencer uden forudgående godkendelse af fakultetet. Hjemlen til udlodning af 
præmier i konkurrencer fremgår af SDU’s cirkulære om udlodning af præmier. Alle udgifter der kan henhøres 
til cirkulæret, skal godkendes af fakultetet inden en konkurrence annonceres og afholdes. Retningslinjerne for 
brug af studienævnenes annuum bliver tilrettet i henhold til ovenstående. 

 
e. Nyt hyrdebrev i Syddansk Elite 
Hyrdebrevet ændrer ikke på studienævnets kompetence til at udøve skøn i sager vedr. studerende, men at 
forholdet som elitesportsudøver kan vægte ind i studienævnets vurdering af det usædvanlige forhold. 

 
Eksemplerne på områder, hvor elitesportsudøverne kan have brug for hjælp: 
• Krav om fremmøde der kolliderer med konkurrencer og træning 
• Afleveringer hen over weekender, der typisk bruges til træning 
• Bedømmelsesdatoer der kolliderer med konkurrencer 
• Hjælp til lyd- og billedoptagelse af undervisning under trænings- og konkurrenceophold 

 
3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
 
IVKomitéen i Odense: 
Dimensioner i Odense i morgen 29. juli. Ca. 250 tilmeldte til hver dimension. 
 
Student Forum i Slagelse: 
Dimension sidste fredag – gik godt. 
 
4. Merit- og dispensationsansøgninger (i SAGA) 
Se fortroligt referat. 

 
5. Årsberetning fra Censorkorpset 
Generelt tilfredshed fra censorer og eksaminatorer med det fælles arbejde i rapporterne. Korpset har dog 
specifikt kritiseret, at Fakultetet i efteråret 2021 meldte ud, at censorerne ved mundtlige prøver udelukkende 
skulle deltage online. Formandskabet gjorde straks indsigelse til dekanatet med kopi til uddannelses- og 
forskningsministeren bl.a. med dén begrundelse, at det bliver sværere at afsløre snyd og plagiat. Det blev dog 
anerkendt fra Fakultetet, at det var en administrativ fejl, og at hele processen vil blive sendt i høring til korpset, 
studienævn og uddannelsesrådet. Hertil kom kritik af SDU’s planer om at ophæve mundtlige forsvar, så der 
ingen bachelor eller specialeforsvar er. Det er korpsets holdning, at det vil give universitet en beskeden 
besparelse, men samtidig forøge mulighederne snyd og plagiat. De studerende mister endvidere chancen for 
at redegøre for punkter som er uklare, som ønskes uddybet, eller som kan påvirke karakteren. Og det er for 
de studerende en upersonlig og fagligt uengageret måde at afslutte sin uddannelse på. Overordnet ser 
Censorformandskabet SDU’s bestræbelser som et tiltag, der vil forringe de studerendes uddannelse og 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsdunet.dk%2Fda%2Fservicesider%2Foekonomi%2Fkoebsfakturarer-og-udgifter%2Fspecifikke_udgiftstyper%2Fcirkulaere_om_udlodning_af_praemier&data=05%7C01%7Cisa%40sdu.dk%7Cc250b08eaae64999d59108da447b7068%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637897594195987981%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IJhgDR7aIzNpx3y%2FebI7%2FPtpAO2blHK%2BmjAS74XXdCM%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsdunet.dk%2Fda%2Fenheder%2Ffakulteter%2Fhumaniora%2Fundervisning%2Fstudieledelsesportal%2Fokonomi%2F-%2Fmedia%2Fbcf2ce22d67247d393463ea1a19c2328.ashx&data=05%7C01%7Cisa%40sdu.dk%7Cc250b08eaae64999d59108da447b7068%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637897594195987981%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=DZ%2BvcalTb4uZA0qf4iNYafg%2BAWjmovFkMkUbYLb2c6o%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsdunet.dk%2Fda%2Fenheder%2Ffakulteter%2Fhumaniora%2Fundervisning%2Fstudieledelsesportal%2Fokonomi%2F-%2Fmedia%2Fbcf2ce22d67247d393463ea1a19c2328.ashx&data=05%7C01%7Cisa%40sdu.dk%7Cc250b08eaae64999d59108da447b7068%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637897594195987981%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=DZ%2BvcalTb4uZA0qf4iNYafg%2BAWjmovFkMkUbYLb2c6o%3D&reserved=0
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forberede dem dårligere til virkeligheden efter afsluttet uddannelse. Studienævnet tog beretningen til 
efterretning.  

 
6. Indmeldelse af ønsker om ændringer i eksisterende uddannelser 2022 
Studienævnet har ingen ønsker om ændringer. 

 
7. Undervisningsevalueringer 
Slagelse: 
Der har været underviserskift på nogle af fagene pga. sygdom, hvilket har givet usikkerhed blandt de 
studerende. Det er ikke udtryk for en normal situation, men understreger den pressede situation på instituttet. 
En del af kritikpunkterne regner vi med kan imødeses i forbindelse med den kommende 
studieordningsrevision, således at der er skarpere alignment mellem fagbeskrivelse og indhold i timerne. 
 
Odense: 
For få svar i Interkulturel kommunikation til at der har kunne generes en rapport, og det afspejler sig endnu 
engang, at flere fag har for lave svarprocenter. Innovation, projektledelse og teamsamarbejde blev et presset 
forløb, som havde flere opgaver lige op og ned ad aflevering af bachelorprojektet. Så ønske om, at opgaverne 
bliver bedre fordelt ud. Generelt er der for mange undervisere som ikke skriver kommentarer, især hvis der 
er kritiske udsagn fra de studerende. Studienævnet er af dén overbevisning, at det netop her vil give god 
mening, at underviserne svarer på kommentarerne i evalueringerne. 

 
8. Studiestart 
Studienævnet godkendte de indsendte studiestartsprogrammer fra Odense. 
Slagelse sendes i skriftlig høring. 

 
9. Tilskud til social genstart 
Fakultetet er blevet tildelt 199.000,00 kr. til social genstart af studiemiljøerne - en særlig bevilling fra 
Uddannelses- og forskningsstyrelsen. Direktionen har besluttet, at midlerne er øremærket de frivillige, 
studenterdrevne foreninger og fagråd på uddannelserne med henblik på at genstarte studiemiljøet. Fakultetet 
har besluttet at fordele midlerne på følgende måde: Studienævnene/fagrådene/foreninger i Odense og 
Slagelse: 142.000,00 kr. fordeles efter ansøgning til fakultetet (HUM U&K). 
 
Midlerne skal anvendes til 

• Genstart af eksisterende fagråd/studenterforeninger  
• Opstart af nye fagråd/studenterforeninger 
• Sociale arrangementer/aktiviteter i foreningsregi, herunder forplejning 

 
Fakultetet modtager ansøgninger til og med 15. september 2022 om midler til et af ovenstående formål.  
 
Ansøgningerne skal indeholde en kort beskrivelse af formålet/aktiviteten samt et budget. Aktiviteterne skal 
afholdes i E2022. 
 
Odense:  
Der har i IVKomitéen været snak om at slå sig sammen med de andre fagråd og afholde et oplæg med f.eks. 
Hella Joof eller Svend Brinkmann, som man normalt ikke har råd til. Det kan være relevant for flere studier. 
 
Slagelse:  
Heidi vil annoncere muligheden for tutorer og faglige vejledere, men der er ikke en aktiv studenterforening i 
Slagelse. Man kan evt. bruge penge på at transportere studerende fra Slagelse til foredraget i Odense. 
 
10. Studieordningsændringer 
Deadlines: 8. januar 2023 for Odense og 8. marts 2023 for Slagelse. Her skal Fakultetet have de færdigtastede 
fagbeskrivelser i ODIN. 
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a. Specialeforsvar - eksempler på hvad de har gjort andre steder 
Diskuteres på Pædagogisk formiddag i august. 

 
b. Eliemodulets fremtid 
Diskuteres på Pædagogisk formiddag i august. 
 
c. Titler på fagbeskrivelser (engelsk- og tyskfag i Odense) 
Cindie præsenterede engelsk-faggruppens forslag til en ny forløbsmodel: 
 

1. semester 
 

English for Professional Purposes 1 (10 ECTS) – grammar, discourse analysis, oral 
communication in a global business/cultural context (NB: academic writing) 

2. semester English for Professional Purposes 2 (10 ECTS) – grammar, discourse analysis, 
rhetorics, oral communication in a global business/cultural context 

3. semester 
 

Digital Communication (10 ECTS) – 1) Digital media (potential) for IBC purposes, 2) 
Digital (web) writing, 3) AI digital tools for IBC purposes (revision, translation, 
augmented writing), 4) Communicating about digital media in organisations (framing, 
change management) 

4. semester Organisational/Corporate 
Communication (10 ECTS) – as is … 
eller vi kan flytte ‘business writing’-
delen til EPP 1 + 2 og gøre plads til noget 
andet? Narratives, stakeholder 
communication, leadership 
communication etc.?  

Communicating Sustainability in and 
around Organisations  
(5 ECTS) 
 

5. semester Intercultural Market Communication 
(10 ECTS)  

 
 

6. semester Bachelor’s thesis (15 ECTS) 
 

Advanced Public Speaking/Presentation 
(5 ECTS) 

 
Studienævnet diskuterede fordele og ulemper ved den nye model sammenlignet med den gamle model. 
Studienævnet anerkender desuden det store arbejde som engelskgruppen har lavet i Odense, men Fakultetet 
har pålagt studienævnet, at der skal være samlæsning på engelskfagene i Slagelse og Odense. De to 
engelskgrupper er derfor nødt til at sætte sig sammen og finde en fornuftig løsning. Det blev påpeget, at de to 
forløbsmodeller i hhv. Odense og Slagelse gør, at vi ikke kan gøre det 100% éns på tværs af bæltet. Fakultet 
kan acceptere, at der er forskel på kommunikationslinjerne, men KV og engelsk skal være så éns som mulig. 
Det er i høj grad og tanken, at underviseren på et pågældende fag skal kunne rejse på tværs af bæltet og 
undervise i det samme. Der kan være gode, faglige argumenter for, at programmerne ikke skal være 
fuldstændig éns – bla. at adgangskravene er forskellige i Slagelse og Odense. 
 
Foreløbig model for tyskfagene: 
 

(Nyt IVK-fag) Tekster i brug 
(hvis Ty/En) 

  

Interkulturell komm. & markedskomm.   
Organisationskommunikation Tekster i brug   
Samdrift 3   
Samdrift 2   
Samdrift 1   

 
 
grøn = samdrift alle fag 
blå = samdrift IVK og Negot 
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Der kommer navne på samdrift 1-3, de er bare ikke klar endnu. Idéen er at integrere Mundtlig kommunikation, 
Skriftlig kommunikation, Tekstproduktion og Samfund & historie på en fornuftig måde Det nye IVK-fag 
omhandler alt det teknisk-organisatoriske man skal have kendskab til, når man skal udføre kommunikativt 
arbejde i en organisation i eller med de tysksprogede lande, dvs. lidt om ”økonomiske samfundsforhold”, men 
bredere mhp. de relevante organisationer, og med en klar kommunikativ indgangsvinkel. 
 
Studienævnet godkendte det indsendte fra Tysk, og ser frem til den videre proces med fagene.  

 
11. Datoer for studienævnsmøder i efteråret 
Studienævnet godkendte følgende datoer: 

• 16.8. (Odense) 
• 29.9. (online) 
• 27.10. (Slagelse) 
• 24.11. (online) 
• 8.12. (Odense) 

 
Herudover uddannelsesrådsmøde 

• 22.9. (Slagelse) 
 

12. Eventuelt 
Ari siger tak for tiden i studienævnet, da han starter job direkte efter sin bachelor. Studienævnet takker Ari 
for det store stykke arbejde, og ønsker ham held og lykke fremadrettet. I stedet indtræder suppleant Thea 
Engstrøm Knudsen. 
 
Mødet sluttede kl. 15.30 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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